
Folketingets Kommunaludvalg har den 3. december 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 50 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 50:
"Kan ministeren udelukke, at Skatteministeriet har kendt til den ulovhjemlede 
ejendomsskatteopkrævning, siden de systemmæssige ændringer af det it-
system, der beregner ejendomsskatterne for kommunerne, blev foretaget i 
2005?"

Svar:
Skatteministeriet har oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til: 

”Som det fremgår af besvarelsen af spørgsmål 13, var det i slutningen af 2007, 
at SKAT første gang blev klar over, at der kunne stilles spørgsmålstegn ved 
den kommunale praksis for beregning af grundskatteloftet ved et ændret fra-
drag for forbedringer i ejendomsskattesystemet. Frem til slutningen af 2007 
var SAT således ikke i tvivl om den fortolkning af § 1, stk. 5 i lov om kommunal 
ejendomsskat, som kommunerne og SKAT anlagde i 2005, jf. besvarelsen af 
spørgsmål 6.

Men det kan naturligvis ikke udelukkes, at der i perioden før slutningen af 2007 
har været personer i eller uden for Skatteministeriet, som har været i tvivl om, 
at denne fortolkning var korrekt. Skatteministeriet er imidlertid ikke bekendt 
med, at dette skulle være tilfældet.”

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Søren H. Thomsen
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